
Protokół nr 5/17 z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy odbytego w dniu 18 września 2017 r.  strona 1 

 

SA.0012.3.5.2017 

Protokół nr 5/17 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy odbytego w dniu 18 września 2017 r. 

w Urzędzie Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Karol 

Lipowczan. Przewodniczący o godz. 1500 otworzył posiedzenie i po powitaniu członków 

Komisji oraz gości oświadczył, iż w momencie otwarcia w posiedzeniu uczestniczy siedmiu 

członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. W trakcie 

posiedzenia doszedł radny Leonard Musioł. Nieobecna radna Aleksandra Chmiel. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności pracowników 

Urzędu Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radni wraz z zawiadomieniem otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Informacje finansowe za I półrocze 2017 r.: 

a) informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r., 

b) informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-

2023 w I półroczu 2017 r., 

c) informacja o przebiegu wykonania planu finansowego jednostek kultury za 

I półrocze 2017 r. 

3. Opiniowanie projektów uchwał. 

4. Sprawy bieżące. 

 

W związku z obecnością na posiedzeniu projektanta miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego oraz przedstawiciela firmy, która opracowała program usuwania azbestu, Wójt 

Gminy Krzysztof Glajcar zawnioskował o zmianę w porządku obrad, polegającą na zamianie 

kolejności punktów 2 i 3. Porządek obrad z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Opiniowanie projektów uchwał. 

3. Informacje finansowe za I półrocze 2017 r.: 

a) informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r., 

b) informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-

2023 w I półroczu 2017 r., 

c) informacja o przebiegu wykonania planu finansowego jednostek kultury za 

I półrocze 2017 r. 

4. Sprawy bieżące. 

 
W trakcie przedstawiania porządku obrad, na salę wszedł radny Leonard Musioł, obecnych jest teraz 8 członków 

Komisji. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy w dniu 26 czerwca 2017 r. został 

przekazany członkom Komisji w formie elektronicznej, był udostępniony w Biuletynie 
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Informacji Publicznej i w biurze Rady. Wobec braku uwag, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu. Protokół nr 4/17 z 26 czerwca 2017 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.2. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Bażanowice – część B (projekt nr SA.0006.43.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Główny specjalista ds. planowania przestrzennego i budownictwa Iwona Bujok 

poinformowała, że ze względu na brak rozstrzygnięć ministra rolnictwa, obecnie została 

opracowana tylko część B miejscowego planu zagospodarowania wsi Bażanowice. 

Informacji na temat ww. planu zagospodarowania udzielił projektant mgr. inż. Andrzej 

Adamczyk. Wyjaśnione zostały również szczegółowo powody nieuwzględnienia przez Wójta 

Gminy dwóch uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Bażanowice – część B oraz powody braku możliwości zakończenia prac nad częścią A planu. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 8 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

2) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (projekt nr SA.0006.42.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Uzasadnienie podniesienia stawki za odbiór odpadów przedstawił Wójt Gminy.  

Wójt poinformował, iż w związku ze wzrostem kosztów wynikającym z podpisanej umowy 

na odbiór odpadów komunalnych, a także planowanym wzrostem tzw. opłaty 

marszałkowskiej za składowanie odpadów, stawka opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od 2018 roku musi ulec zwiększeniu. W związku z tym w przedłożonym 

projekcie uchwały proponuje się stawkę za odpady zbierane i odbierane w sposób selektywny 

12 zł. 

Radni otrzymali również informację z danymi do wyliczenia stawki opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych od osoby/m-c – załącznik nr 5 do protokołu. 

Informację omówiła Inspektor ds. gospodarki odpadami Aleksandra Słupska. 

Inspektor poinformowała, że planowane wpływy z tytułu opłaty za odpady są  przedstawione 

przy założeniu 100% płatności, a to nie jest osiągalne. Ponadto nie jest jeszcze podpisana 

umowa  z PSZOK, w przedstawionej analizie została założona taka sama kwota opłaty za 

PSZOK, jaka obecnie obowiązuje. Planowane jest również przeznaczenie większej ilości 

środków na kampanię edukacyjną, wydatki związane z kosztami wysyłki zawiadomień, 

upomnień i windykacji. Inspektor poinformowała, że jednorazowy koszt zawiadomienia 

mieszkańców o zmianie stawki to kwota 30 tys. zł. 

Wójt Gminy zwrócił również uwagę, że w Gminie Goleszów nie ma żadnych limitów na 

odbiór odpadów. W wielu gminach wprowadzone zostały ograniczenia tonażowe. Wójt 

poinformował, że chce uniknąć wprowadzania jakichkolwiek limitów, tak aby mieszkańcy za 

wniesioną miesięczną opłatę mogli oddawać odpady komunalne bez jakichkolwiek 

ograniczeń. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 
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Na pytania członków Komisji dotyczące m.in. ewentualnej nadwyżki, która może powstać 

przy proponowanej stawce, ilości mieszkańców nie płacących za odpady komunalne, 

podejmowanych działań mających na celu wyegzekwowanie należności od mieszkańców 

odpowiedzi udzielali Wójt Gminy, Inspektor ds. gospodarki odpadami, Zastępca Wójta 

Gminy i Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zwrócił uwagę, że proponowana stawka 

w wysokości 12 zł, to duża, 20% podwyżka i w związku z tym zaproponował stawkę opłaty 

za odbiór odpadów zbieranych i odbieranych w sposób selektywny w wysokości 11,50 zł. 

Z kolei radny Janusz Kożdoń zaproponował pozostawienie zaproponowanej w uchwale 

stawki w wysokości 12 zł. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie propozycje stawek. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania, za stawką 11,50 zł opowiedziało się 4 radnych, za 

zaproponowaną stawką 12 zł opowiedziało się również 4 radnych. 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii co do 

decyzji o podwyższeniu stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 

Przewodniczący stwierdził, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie opowiedzieli 

się za koniecznością podniesienia stawki opłaty za odpady komunalne, natomiast na sesji 

Rada Gminy zdecyduje o wysokości tej stawki. 

3) Projekt uchwały w sprawie Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Goleszów na lata  2017-2032 (projekt nr SA.0006.41.2017) - projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Program omówił przedstawiciel firmy Zakład Analiz Środowiskowych Eko – Precyzja. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

8 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

4) Projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych 

należności budżetowych, stanowiących dochody budżetu Gminy Goleszów, za pomocą 

innego instrumentu płatniczego (projekt nr SA.0006.39.2017) - projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Zastępca Wójta Grażyna Porębska-Jochacy przedstawiła uzasadnienie podjęcia uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

8 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

5) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2017 rok (projekt 

nr SA.0006.44.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka przedstawiła proponowane zmiany w budżecie Gminy. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 
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Przewodniczący poprosił o informację na temat inwestycji kanalizacyjnej w rejonie 

ul. Osiedlowej w Goleszowie Równi, w związku ze zdjęciem środków na realizację tej 

inwestycji. 

Wójt Krzysztof Glajcar poinformował, że zadanie to zostało zgłoszone do dofinansowania, 

jednak cała procedura jest czasochłonna. Rozpoczęcie prac jest uzależnione od otrzymania 

promesy, a także warunków pogodowych. Wójt zapewnił, że nie wycofuje się z realizacji ww. 

inwestycji, konieczne jednak było dokonanie przesunięć środków w budżecie.  

Następnie Wójt Gminy przedstawił informacje na temat przeprowadzonych w placówkach 

oświatowych podczas wakacji inwestycji i remontów, na realizację których konieczne było 

wydatkowanie dodatkowych środków. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał 

pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

8 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na 

lata 2017-2023 (projekt SA.0006.45.2017) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka omówiła wprowadzone zmiany. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod 

głosowanie wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

8 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad.3. Informacje finansowe za I półrocze 2017 r.: 

a) informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r., 

b) informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-

2023 w I półroczu 2017 r., 

c) informacja o przebiegu wykonania planu finansowego jednostek kultury za 

I półrocze 2017 r. 

Radni w ustawowym terminie otrzymali ww. informacje finansowe za I półrocze 2017 r. – 

informacje te stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy Beata Kubaczka. Skarbnik poinformowała również, 

że Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach wydała pozytywną opinię o przedłożonej 

przez Wójta Gminy Goleszów informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2017 roku. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję.  

Przewodniczący zwrócił uwagę na realizację dochodów – realizacja jest na odpowiednim 

poziomie. Przewodniczący zapytał również o zrealizowany w 99,62 % wydatek „Zakup 

zestawu nagłaśniającego na salę sesyjną”. Informacji na temat zakupionego sprzętu 

nagłaśniającego udzielił Wójt Gminy. 

Radna Dorota Branny zwróciła uwagę na brak w informacji o przebiegu planu finansowego 

Gminnego Ośrodka Kultury w Goleszowie danych dotyczących przychodów z imprez 

biletowanych.  



Protokół nr 5/17 z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy odbytego w dniu 18 września 2017 r.  strona 5 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan 

zaproponował następujący zapis: 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy przyjęła informacje finansowe za I półrocze 2017 r. 

 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radny Janusz Kożdoń podziękował Kierownikowi Referatu Komunalnego Michałowi 

Kozłowskiemu za profesjonalne zorganizowanie objazdu w związku z uszkodzeniem mostu 

na ul. Miodowej w Lesznej Górnej. Następnie radny podziękował Kierownikowi Referatu 

Planowania Przestrzennego Danucie Tomiczek za likwidację dzikiego wysypiska przy 

ul. Lipowej w Lesznej Górnej. 

Radna Dorota Branny poinformowała o ponownym wycieku wody na ul. Stromej. Kierownik 

Referatu Komunalnego przekazał, że zostanie to sprawdzone. 

Przewodniczący Komisji zapytał o zabudowania gospodarcze pozostawione po rozbiórce 

budynku komunalnego na ul. Ustrońskiej. Kierownik Referatu Komunalnego Michał 

Kozłowski poinformował, że prywatny nabywca jest zainteresowany zakupem parceli wraz 

z tymi zabudowaniami. Następnie Wójt uzupełnił, że część tej działki zostanie wykupiona 

przez Powiat, ponieważ planowane jest wykonanie chodnika wzdłuż ul. Ustrońskiej do 

ul. Ogrodowej. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poprosił u umieszczenie na parkingu przy Domu 

Ludowym w Równi tabliczki z informacją dla kogo parking jest przeznaczony, a także 

oznaczenie dojazdu do szamba przy boisku jako „droga wewnętrzna”. 

Radny  Janusz Kożdoń zapytał się, czy został już ogłoszony przetarg na zimowe odśnieżanie 

dróg. Radny zwrócił uwagę na kwestię uwzględnienia w przetargu zapisu dotyczącego 

pozimowego sprzątania dróg po zalegającym materiale usuwającym śliskość na drogach.  

Kierownik Referatu Komunalnego poinformował, że w najbliższych dniach zostanie 

ogłoszony przetarg i będzie to uwzględnione. 

Przewodniczący Komisji zwrócił również uwagę na kwestię naprawy przez wykonawcę 

uszkodzonych dróg, poboczy i rowów po przeprowadzeniu kabla energetycznego od Ustronia 

do Bażanowic. Wyjaśnień na ten temat udzielił  Kierownik Referatu Komunalnego. 

Radny Leonard Musioł zapytał o umieszczenie oznakowania w Cieszynie, które wyłączy 

z ruchu dla samochodów ciężarowych ul. Skowronków w Puńcowie. Kierownik Referatu 

Komunalnego Michał Kozłowski poinformował, że sprawdzi co zostało w tym kierunku 

poczynione. 

Radny Sławomir Żmija zwrócił uwagę na brak asfaltu na ul. Jaworowej pod Chełmem. 

Kierownik Referatu Komunalnego poinformował, że ten odcinek ul. Jaworowej jest drogą 

prywatną. Radny zapytał również o dodatkowy odstrzał dzików. Przewodniczący Rady 

Bogusław Konecki, jako przedstawiciel koła łowieckiego, udzielił wyjaśnień na ten temat. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Karol Lipowczan zamknął posiedzenie 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:           PRZEWODNICZĄCY 

Aneta Sikora                 Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy  

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

                 Karol Lipowczan 


